
 

 

 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

         Θεσσαλονίκη, 23/01/2024 
 
Του:  Σαράκη Παύλου, Βουλευτή Επικράτειας 
 
ΠΡΟΣ: Τoν κ. Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 
 
ΘΕΜΑ: «Διαπραγματεύσεις της Ελληνικής Πολιτείας, αναφορικά με το στεγαστικό 

πρόβλημα του σχολικού συγκροτήματος “FREIMANN” στο Μόναχο Γερμανίας» 
 
 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Κατόπιν της μη απαντηθείσας Ερώτησης (Αρ. κατάθεσης 2287 της 14/12/2023) με θέμα: 
«Κραυγή αγωνίας και έκκληση για κατεπείγουσα ανανέωση του εν ισχύ μισθωτηρίου 
του υπάρχοντος κτιρίου στέγασης του 1ου Γυμνασίου, του 4ου Δημοτικού Σχολείου 
Αριστοτέλης και των ΤΕΓ στο Μόναχο», αναφορικά με την κατεπείγουσα ανάγκη έναρξης 
των διαπραγματεύσεων για την έγκαιρη ανανέωση του μισθωτηρίου του υπάρχοντος κτηρίου 
στέγασης των ως άνω σχολικών Μονάδων (4ου Ελληνικού Δημοτικού Σχολείου Μονάχου 
“ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ“ & 1ου Ελληνικού Γυμνασίου Μονάχου/ΤΕΓ Μονάχου) και δεδομένου του 
ναυαγίου των σχετικών διαπραγματεύσεων του Νομικού Συμβούλου, επανερχόμαστε, λόγω 
του κατεπείγοντος του προβλήματος και του ορατού κινδύνου μη ανανέωσης του συμβολαίου, 
με την παρούσα Επίκαιρη Ερώτηση. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 
1. Για ποιους λόγους η ελληνική πλευρά, αν και είχε το δικαίωμα, σύμφωνα με το συμβόλαιο 
ενοικίασης, να προβεί σε μονομερή επέκταση για 5 επιπλέον έτη, υπό την προϋπόθεση το 
αίτημα να κατατεθεί ως τις 30.07.2023, ώστε να αποφευχθεί ο κίνδυνος μη ανανέωσης του 
συμβολαίου και να επιτευχθεί η συμφέρουσα αύξηση, δεν το έπραξε, αλλά όρισε εκπρόθεσμα 
νομικό εκπρόσωπο και διαπραγματεύτηκε σχετικά, μόλις τον Δεκέμβριο του 2023, παρά την  
δυσκολία εύρεσης νέου κτηρίου και την έλλειψη 35 σχολικών κτηρίων, βάσει των δηλώσεων 
του Δήμου Μονάχου και για ποιους λόγους η ελληνική πλευρά αιτήθηκε μόλις στις 14.12.2023 
– δηλαδή 4 μόλις ημέρες πριν την λήξη της νέας παράτασης - νέο ευέλικτο συμβόλαιο 5ετούς 
διάρκειας με δικαίωμα αποχώρησης, γεγονός που επιφέρει - λόγω της επισφάλειας - τη μεγάλη 
αύξηση ενοικίου κατά 50% εκ μέρους του ιδιοκτήτη, η οποία θα μπορούσε να αποφευχθεί; 
 
2. Σε ποιες συγκεκριμένες ενέργειες έχετε προβεί, εντός του χρονικού διαστήματος που λήγει 
στις 30.07.2023, προκειμένου να υπάρξει διασφάλιση ανανέωσης του σχετικού συμβολαίου 
υπό ευνοϊκούς όρους και σε ποιες προτίθεσθε να προβείτε, προκειμένου να διασφαλιστεί η 
συνέχιση  της  απρόσκοπτης  στέγασης  των  ανωτέρω  ελληνικών  σχολείων   στο  εν  λόγω  
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κτήριο;.Ποιοι είναι οι ακριβείς όροι των οποίων την τήρηση αιτήθηκε η ελληνική πλευρά κατά 
τις διαπραγματεύσεις, καθότι, η υποσχεθείσα παραχώρηση χώρων εκ μέρους του Δήμου 
Μονάχου για περίπου 500 Έλληνες μαθητές/τριες (ενώ υπάρχει ανάγκη για 1.000 μαθητές) 
στο υπό ανέγερση γερμανικό σχολικό κτίριο στο BERGAMLAIM είναι έωλη, αφού, η ανέγερση 
του επίμαχου κτηρίου δεν έχει ξεκινήσει ακόμη (μια και στον προορισμένο χώρο υπάρχουν 
καταλύματα προσφύγων του πολέμου της Ουκρανίας, ο οποίος μαίνεται ακόμη) και το νέο 
κτήριο ενδέχεται να παραδοθεί το 2029, ενώ υφίστανται και πληθαίνουν έντονες αντιδράσεις 
κομμάτων στη Γερμανία για αυτή την παραχώρηση χώρων; Ποιο είναι το εναλλακτικό σχέδιο, 
αναφορικά με το πού θα στεγαστούν τα εν λόγω σχολεία από το 2025 ως το 2029; Προτίθεσθε 
να παράσχετε τα έγγραφα της εν λόγω διαπραγμάτευσης στις Συλλογικότητες Γονέων και 
Κηδεμόνων των εν λόγω σχολείων του Μονάχου, να προβείτε στη δημιουργία Ειδικού Φακέλου 
Ενημέρωσης, επιφορτίζοντας συγκεκριμένους υπαλλήλους με την διαχείριση των συμβολαίων 
ενοικίασης, όπως παλαιότερα και να αναζητήσετε τις ευθύνες που αναλογούν στο ΔΙΠΟΔΕ, 
προς αποφυγή μελλοντικής επανάληψης ανάλογων στεγαστικών προβλημάτων στα ελληνικά 
σχολεία του εξωτερικού; 
 
 
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
 
ΣΑΡΑΚΗΣ ΠΑΥΛΟΣ 
 
 




